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Råd för funktionshinderfrågor 

vid fastighetsnämnden och 

miljö- och hälsoskyddsnämnden 

PROTOKOLL 6/2019  

  

 

 

   
 

 Tid Måndagen den 16 september 2019  

Kl. 13.00 – 15.00 
   

 Plats Gamla Biblioteket, Tekniska Nämndhuset 
   

 Justerat  

  

 

 

Stefan Mattsson Dolores Back 

  

 
Närvarande  

 Ledamöter: 

 Stefan Mattsson (SRF), ordföranden 

Dolores Back (HSO/NHR), vice ordföranden  

Amir Amirriazi (DHR) 

Jesper Kihlberg (HSO/ÅSS)  

Eva Söderbärj (HSO/FUB)  

Britt-Inger Stjernström (HSO/R)  

 
Tjänstemän: 

 Rådets sekreterare Julia Steen och Timmie Aspelin  

Föredragande Maria Azzopardi, kemikaliecentrum 

miljöförvaltningen  

Föredragande Royne Julin, fastighetskontoret  

Elin Mårtensson och Helene Baudou Fjelkman, 

fastighetskontoret  

 
 

 § 1 
Val av justerare  
 
Beslut 

Rådet utser viceordföranden Dolores Back att tillsammans 

med ordföranden Stefan Mattsson justera dagens 

protokoll.  

 

 § 2  
Dagordningen fastställs 
Dagordningen godkänns. 

 

 § 3 
Föregående protokoll 
Rådet godkänner protokoll nr 4/2019 från den 13 maj 

2019 och protokoll nr 5/2019 från den 10 juni 2019 som 

läggs till handlingarna. 
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 § 4 
Inkomna skrivelser och protokoll 
 

a) Protokoll nr 4/2019 från rådet för 

funktionshinderfrågor vid stadsbyggnadsnämnden 

och exploateringsnämnden från den 7 maj 2019. 

 

b) Protokoll nr 5/2019 från rådet för 

funktionshinderfrågor vid trafiknämnden och 

Stockholms Stads Parkerings AB från den 10 juni 

2019.  

 

c) Protokoll nr 4/2019 från rådet för 

funktionshinderfrågor vid idrottsnämnden och 

Stockholm Globe Arena Fastigheter AB från den 

12 juni 2019.  

 

Beslut  

Rådet går igenom protokollen och lägger dem till 

handlingarna.  

 

 § 5 
Inkomna remisser 
Inga remisser av intresse för rådet har inkommit inför 

dagens sammanträde.  

 

 § 6 
Ärenden tagna på delegation 
Inga ärenden är tagna på delegation inför dagens 

sammanträde.  

 

 § 7 
Nya Kemikalieplanen 
Maria Azzopardi från kemikaliecentrum, 

miljöförvaltningen, berättar om den nya kemikalieplanen 

2020-2023. 

 

Kemikalier återfinns i det mesta runt omkring oss, såsom i 

mat, möbler och bilar. Kemikalieanvändningen har ökat 

markant. Då en del kemikalier är farliga behövs kunskap 

och reglering om hur de ska hanteras.  
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Historik 

I miljöprogrammet för Stockholm 2015-2015 fanns ett 

kapitel om giftfria varor och byggnader. Utifrån det 

utmynnades dagens kemikalieplan 2014-2019. Ett 

kemikaliecentrum inrättades även på miljöförvaltningen. 

Kemikaliecentrum är ett resurscentrum med 

specialistkompetens som bistår bland annat stadens 

förvaltningar. Det har genomförts en utvärdering av den 

aktuella kemikalieplanen som visar att den har gett gott 

resultat samt att kemikaliecentrum är en viktig funktion i 

hur åtgärder ska hanteras. 

 

Kemikalieplanen 2020-2023 

Maria Azzopardi går igenom och lyfter de viktigaste 

delarna från samtliga åtta kapitel i den nya 

kemikalieplanen. Ett tydligare fokus på barn och andra 

känsliga grupper återfinns i planen och kapitel 8 – Barn 

och andra särskilt känsliga grupper har tillkommit. 

Kemikalieplanen är en vägledning för att Stockholms stad 

ska bli en giftfri stad. 

 

Rådet frågar varför det inte står mer specifikt beskrivet 

vilka åtgärder som ska vidtas i olika situationer.  

Maria Azzopardi förklarar att det är svårt att göra planen 

så pass detaljerad då olika kemikalier kräver olika 

hantering. Man kan ställa krav i upphandlingar att 

exempelvis kravmärkta eller allergivänliga städprodukter 

ska användas, i den utsträckning som går. I den nya 

kemikalieplanen finns dessutom ett tydligare fokus på 

uppföljning av upphandlingar än tidigare.  

 

Rådets frågor och kommentarer  

Rådet frågar hur man ser på idrottsplatser och lekplatser 

där underlag och material innehåller gummigranulat, 

exempelvis konstgräsplaner. Hur farligt är materialet och 

vad gör man åt användningen av sådant material?   

Maria Azzopardi svarar att i Stockholms stad används inte 

gamla bildäck. Rekommendation för konstgräs, 

gummigranulat och platsgjutet gummi hanterar dessa 

frågor. Rekommendationen beskriver att materialet bör 
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undvikas men det finns även andra intressen att ta hänsyn 

till. Andra material håller på att testas.  

 

Rådet lyfter att de tycker att det är ett viktigt arbete som 

genomförs med att minska farliga kemikalier i samhället 

samt att det är positivt att ett specifikt kapitel som handlar 

om barn och andra utsatta grupper finns i den nya 

kemikalieplanen. 

 

Rådet tackar för dragningen.   

 

 § 8 
Vårbergs IP:s multihall 
Royne Julin från fastighetskontoret berättar övergripande 

om projektet samt vilka tillgänglighetsåtgärder som 

planeras.  

 

Projektet avser både att skapa en idrottsanläggning såväl 

som en mötesplats. Flickor med utländsk bakgrund är 

särskilt prioriterade.  

 

En multianläggning planeras som ska bestå av en fullstor 

idrottshall (för kommande skolverksamhet), en inomhus 

hall (bollplan) samt en inomhus bouleplan. Såväl som 

omklädnings- och förrådsutrymmen för både 

anläggningens besökare samt personal. Det kommer att 

finnas tillgänglighetsanpassade toaletter. Till den publika 

entrén på plan 2 kommer det finnas en ramp.  

 

Till möteslokalerna kommer det att finnas en egen entré. 

Möteslokalerna kommer att tillhöra 

stadsdelsförvaltningen.  

 

På idrottsplatsen ska två stycken nya konstgräsplaner 

anläggas, en 7-spelplan samt en 11-spelplan. Befintlig 

konstgräsplan, 11-spelplan, ska läggas om. Det kommer 

att vara hårdgjorda ytor kring anläggningen för att öka 

framkomligheten. 

 

Projektet planeras att vara klart år 2023. Inriktningsbeslut 

är taget i fastighetsnämnden och detaljprojektering 
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planeras till hösten. Ett nytt möte med rådet för 

funktionshinderfrågor kan vara lämpligt att boka in under 

våren. 

 

Rådets frågor och kommentarer 

Rådet frågar vad som händer med hockeyrinken som finns 

där idag. Royne Julin svarar att hockeyrinken inte 

kommer att vara kvar.  

 

Rådet frågar kring brandutrymning. Royne Julin svarar att 

det finns utrymningsväg till markplan samt brandceller.  

 

Rådet lyfter att man bör se över eventuella hörslingor i 

mötesrummen. Vidare lyfter rådet att de tycker att 

kontoret har fått med många tillgänglighetsåtgärder i 

planeringen.  

 

Rådet tackar för dragningen.  

 

 § 9 
Rådets frågor inför möte med  
fastighetsnämnden den 26 november 2019. 
Föregående års frågor från rådet till nämnden är utsända 

till rådet inför dagens möte. 

 

Rådet diskuterar vilka frågeställningar som de önskar 

diskutera med fastighetsnämnden. Nedanstående 

frågeställningar diskuteras:   

• Hur ser fastighetsnämnden på att avsätta medel för 

att fastighetskontoret ska kunna anställa en 

tillgänglighetssakkunnig på heltid. Detta för att inte 

behöva upphandla tillgänglighetskonsulter till varje 

projekt.  

• Konstgräsplaner, gummigranulat och plastgjutet 

gummi. Finns det några åtgärder som 

fastighetsnämnden kan vidta för att undvika 

användningen av material innehållande granulat? 

Granulat kan bidra till en ökad förekomst av 

mikroplaster i miljön.  
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 § 10 
Bevakningslistan 
Rådet tillsammans med Elin Mårtensson från 

fastighetskontoret går igenom bevakningslistan. 

 

 

 § 11 
Rådsgemensam bevakningslista 
Rådsgemensam bevakningslista bifogas kallelsen.  

 

Rådet diskuterar vilka ärenden som ska behandlas på 

nästa rådsgemensamma möte.  

 

 

 § 12 
Övriga frågor 
Datum för rådsgemensamma sammanträden: 

• Tisdagen den 15 oktober 2019.   

• Tisdagen den 10 december 2019. 

 

Beslut  

Rådet beslutar att föreslå ovanstående datum för 

rådsgemensamma och stryker rådets möte måndagen den 

14 oktober 2019.  

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

Julia Steen 
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